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PODNĚTY Z NIŽŠÍCH SNĚMŮ 

KRAJSKÝ SNĚM 18. 1. 2020 

IDEA VLČAT A SVĚTLUŠEK 

Střediskový sněm navrhuje krajskému sněmu přijmout následující usnesení: „Krajský sněm 

Středočeského kraje zásadně nesouhlasí s předkládaným návrhem změny idey vlčat, světlušek a 

žabiček a doporučuje VSJ nepodpořit jeho přijetí.“ 

Předkladatel: středisko Fr. Konáše Benešov 

Zdůvodnění: Střediskový sněm nesouhlasí s navrhovaným zněním idey vlčat, světlušek a žabiček a 

rád by, aby překládané znění nebylo podpořeno k přijetí. Dále se střediskový sněm 

domnívám, že předkládaná formulace idey nebude vlčatům a světluškám 

srozumitelná. Sněmu se dále nelíbí opouštění symbolického rámce u vlčat, domnívá se, 

že znění slibu a zákona obsahují prázdná slova a že 4. bod zákona (dodržuje pravidla) 

je v rozporu se slibem, který říká, že se vynasnaží dodržovat zákon. 

Komentář: Usnesení je v předložené podobě hlasovatelné.  

Okresní sněm okresu Benešov doporučuje předkládaný návrh znění idey vlčat, světlušek a žabiček 

dopracovat s důrazem na zachování symbolického rámce vlčat, světlušek a žabiček a přepracované 

znění idey předložit příštímu VSJ. 

Předkladatel: okres Benešov 

Zdůvodnění: Předložený materiál nepovažujeme za dostatečně zpracovaný. 

Komentář:  Jde o podnět do předsněmové diskuse. 

Sněm ORJ Praha-východ vítá záměr sjednotit ideu vlčat a světlušek a přiblížit textaci jazyku dnešních 

dětí. Navrhované formulace však znějí příliš strojeně, postrádají poetiku a rytmus. S navrhovanými 

obsahovými změnami se jako celek neztotožňujeme. Navrhujeme, aby Valný sněm Junáka uložil 

Náčelnictvu zapracovat všechny dílčí připomínky a zformulovat nové návrhy. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář:  Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresátem podnětu je Valný sněm, nikoliv 

sněm krajský. 
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Sněm ORJ Praha-východ navrhuje uložit Náčelnictvu, aby případná změna ideje vlčat a světlušek 

podléhala schválení Valným sněmem. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář:  Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresátem podnětu je Valný sněm, nikoliv 

sněm krajský. 

Sněm ORJ Praha-východ navrhuje zachování vět „Buď lepší dnes než včera“ a „Naší snahou nejlepší 

buď čin“ v ideji vlčat a světlušek. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář:  Jde o podnět do předsněmové diskuse.  

 

SKAUTING ZA 10 LET 

Okresní sněm nedoporučuje kandidovat na pořádání světového Jamboree v roce 2031. 

Předkladatel: okres Benešov 

Zdůvodnění: Nepožujeme akci za realizovatelnou z důvodu financí a organizační nezkušenosti. 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. 

Sněm ORJ doporučuje Ústředním orgánům Junáka při prezentaci skautingu klást důraz na jeho 

životní filosofii a jeho původní myšlenky. Vnímáme problém ve společnosti, která nyní vnímá naší 

organizaci jako další zájmový kroužek. 

Předkladatel: okres Kladno 

Zdůvodnění: Vnímáme problém ve společnosti, která nyní vnímá naší organizaci jako další zájmový 

kroužek. Bod 1 a 2 plyne z velkého tématu nedostatku vedoucích a přebytku dětí. 

Máme v oddílech přetlak dětí, ale rodiče ani děti neberou Skauting jako prioritu, ale 

jen jako jeden z mnoha kroužků. Z druhé strany je neochota přijímat odpovědnost od 

mladých dospělých. Proto chceme, aby se propagace skautingu zaměřila více 

na hodnoty skautingu než na zážitky, které jsou sice atraktivní a vypadají dobře 

na prezentačních materiálech, ale nepomáhají nám získat takové členy, kteří by 

v dospělosti byli ochotní přejímat odpovědnost za vedení oddílů. 
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Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresáty podnětu jsou Valný sněm, 

Náčelnictvo a Výkonná rada. 

Sněm ORJ doporučuje Ústředním orgánům Junáka zvážit zanesení "občanské angažovanosti" jako 

osmý bod skautské výchovné metody. 

Předkladatel: okres Kladno 

Zdůvodnění: Myslíme si, že je vhodné začít s tímto tématem pracovat jako je to tomu v  partnerských 

zahraničních skautských organizacích. 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresáty podnětu jsou Valný sněm, 

Náčelnictvo a Výkonná rada. 

Sněm okresu Mělník navrhuje, aby se Valný sněm nezabýval tématem Klimatické krize, z důvodu 

zásady apolitičnosti Junáka, již je uveden v základním dokumentu spolku – ve stanovách. 

Předkladatel: okres Mělník 

Zdůvodnění: Klimatická krize je v současné chvíli již politickým tématem. 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresátem podnětu je Valný sněm. 

Sněm ORJ Praha-východ považuje následující oblasti za nejpalčivější problémy, kterým by se Junák 

měl prioritně věnovat v následujících 10 letech: Nedostatek nadšených a zodpovědných vedoucích; 

neochota přijímat zodpovědnost a funkce; Nedostatek vzdělávacích příležitostí pro vedoucí, zejména 

dospělé nováčky; Pokles kvality výchovy; Nefunkční roverské kmeny; Postrádáme kvalitní roverský 

program; Nedostatečné materiální zázemí středisek (kluboven a tábořišť); Komunikace a spolupráce 

ve střediscích. Současně žádáme vedení Junáka na všech úrovních, aby řešilo především zásadní 

problémy organizace vzešlé z našeho sněmu i sněmů dalších organizačních jednotek, a nikoliv 

nepodstatné podružnosti. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. 

 

KVALIFIKACE 

Sněm ORJ doporučuje ústředním orgánům Junáka podpořit uznání skautské kvalifikace a 

manažerské praxe v občanském a profesním životě. 

Předkladatel: okres Kladno 
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Zdůvodnění: Sněm podpořil myšlenku větší propagace skautského vzdělání potřebného k vedení 

oddílů a právních subjektů ve vztahu k veřejnosti a jeho širší využití v občanském a 

profesním životě. Máme zato, že je také veřejnosti nedostatečně prezentováno co vše 

musí vůdce oddílu a dalších VOJ splňovat. 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse. Adresáty podnětu jsou Valný sněm, 

Náčelnictvo a Výkonná rada. 

Apelujeme na kraj, aby zlepšil nabídku vzdělávání činovníků tak, aby bylo kvalitní a dostupné. 

Předkladatel: středisko Povodeň Benátky nad Jizerou 

Zdůvodnění: Středočeský kraj pořádá velmi málo vzdělávacích akcí. Většina vzdělávacích akcí je 

pořádána na Moravě - velká vzdálenost často demotivuje členy k vzdělávání. 

Vzdělávací akce konané v Praze jsou zase pak často uzavřené (interní) a činovníci 

ze středočeského kraje nemají možnost se jich zúčastnit. 

Komentář: V předložené podobě jde v zásadě o apel na všechny jednotky Středočeského kraje. 

Okresní sněm navrhuje krajskému sněmu zabývat se zjednodušením podmínek pro - zakládání 

nových oddílů v menších obcích; získávání kvalifikací pro dospělé nováčky; získávání kvalifikací pro 

stávající členy. 

Předkladatel: okres Nymburk 

Zdůvodnění: Cítíme jako problematické zakládat nové oddíly v obcích, kde doposud žádný oddíl 

není. Obzvláště vzhledem k nutnosti kvalifikací pro nové vedení nového oddílu. Ať již 

z řad nových dospělých, tak i z řad stávajících členů. 

 

KODEX JEDNÁNÍ DOSPĚLÝCH 

Sněm ORJ Praha-východ navrhuje, aby oficiální znění Kodexu jednání dospělých obsahovalo 

doprovodný text či komentáře, které upřesňují jednotlivé body kodexu podobně jako v současné 

rozšířené verzi. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse, chybí zdůvodnění. 
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OSTATNÍ 

Zlepšení komunikace mezi nadřízenou a podřízenou organizační jednotkou - dostávat informace 

od okresu a kraje včas; stanovit si vhodné komunikační kanály. 

Předkladatel: středisko Povodeň Benátky nad Jizerou 

Zdůvodnění: Středisko dostává některé informace pozdě nebo vůbec a nemá dostatek času 

na splnění úkolů - např. zpracovat něco ihned nebo do druhého dne je velmi náročné 

a ne vždy možné. 

Komentář: Jde o podnět k diskusi, případně o úkol. V tomto konkrétním případě by jej měl řešit 

převážně okres Mladá Boleslav. 

Sněm ORJ Praha-východ navrhuje jednat s ČRDM o zřízení kontaktního pracoviště ČRDM pro případy 

potřeby psychologické pomoci, obsazeného psychologem se znalostí specifik prostředí dětských 

oddílů. 

Předkladatel: okres Praha-východ 

Zdůvodnění: chybí zdůvodnění 

Komentář: Jde o podnět do předsněmové diskuse, chybí zdůvodnění. 

 

Návrh usnesení: Krajský sněm Junáka - českého skauta, Středočeského kraje navrhuje sestru Kristýnu 

Menclovou - Tynus jako kandidátku na funkci místonáčelní Junáka - českého skauta a bratra Ondřeje 

Vokála - Vokina jako kandidáta na funkci náčelníka Junáka - českého skauta. 

Zdůvodnění: Tynus a Vokin požádali o podporu své kandidatury krajský sněm z důvodu své 

registrace v našem kraji. Podrobné informacek ke kandidatuře jsou k dispozici na webu 

http://kandidujeme2020.skauting.cz/ 

Komentář:  Krajská rada schválila předložení tohoto návrhu na svém zasedání dne 7. 12. 2019. 

Zároveň bude Tynus i Vokinovi poskytnuto společně 10 minut na prezentaci a dalších 

10 minut bude vyhrazeno pro diskusi. 

Návrh usnesení: Krajský sněm Junáka - českého skauta, Středočeského kraje podporuje kandidaturu 

sestry Venduly Buškové - Véni, Kristýny Menclové - Tynus, Ondřeje Vokála - Vokina a Ladislava Pelcla 

- Bilba do rady Náčelnictva. 

Zdůvodnění: Tynus a Vokin požádali o podporu své kandidatury krajský sněm z důvodu své 

registrace v našem kraji. Podrobné informacek ke kandidatuře jsou k dispozici na webu 

http://kandidujeme2020.skauting.cz/ 
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Komentář:  Krajská rada schválila předložení tohoto návrhu na svém zasedání dne 7. 12. 2019. 

Zároveň bude Tynus i Vokinovi poskytnuto společně 10 minut na prezentaci a dalších 

10 minut bude vyhrazeno pro diskusi. 

 


